
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 2. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 13.04.2023 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; Otakar Volejník; Jan Bareš; Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ondřej Dostál; Jan Řehák; Jiří Pošík; 
Alena Stránská; Ondřej Volejník; Aleš Jiroutek; Zuzana Dvořáková; Ondřej Běloušek; Tomáš Brychta; Lenka 
Brychtová; Monika Fibichová; Veronika Hamsová; Martin Kolář 

Omluveni: Marek Výborný; Lucie Nepovímová; Tomáš Celunda 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ivana Jankovská, tajemnice 

Monika Fibichová, Veronika Hamsová 

-- 
 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Ivana Jankovská (KT) 

2. Prominutí poplatku za zábor veřejného prostranství Aleš Jiroutek (ST) 

3. Projednání zastávek pro výstup a nástup autobusové dopravy na budovaném 
terminálu a nám. Míru 

Aleš Jiroutek (ST) 

4. Diskuse Ivana Jankovská (KT) 

5. Závěr Ivana Jankovská (KT) 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 
 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, konstatoval, že 3 zastupitelé se z jednání omluvili (Tomáš Celunda, Marek Výborný a 
Lucie Nepovímová), tedy že je přítomno 18 zastupitelů a jednání je usnášeníschopné. Informoval o zveřejnění 
pozvánky na zasedání na úředních deskách, webových stránkách a výlepových plochách dne 5.4.2023 a že podklady 
byly zpřístupněny pro zastupitele i veřejnost rovněž dne 5.4.2023. Podle platného jednacího řádu určil zapisovatelku 
zápisu tajemnici městského úřadu Ivanu Jankovskou a navrhl ke schválení ověřovatele zápisu p. Moniku Fibichovou a 
Veroniku Hamsovou. Dále navrhl ke schválení program jednání.  
 
Usnesení č.: Z/2023/036 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. b e r e  n a  v ě d o m í 



 že zapisovatelkou jednání byla určena Ivana Jankovská  
II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu: Monika Fibichová, Veronika Hamsová 

III. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání: 
1) Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 
2) Prominutí poplatku za zábor veřejného prostranství 
3) Projednání zastávek pro výstup a nástup autobusové dopravy na budovaném terminálu a nám. Míru 
4) Diskuse 
5) Závěr 

  
Veronika Hamsová pro Zuzana Dvořáková pro 
Ondřej Běloušek pro Tomáš Celunda nepřítomen 
Martin Kolář pro Aleš Jiroutek pro 
Lenka Brychtová pro Monika Fibichová pro 
Tomáš Brychta pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný nepřítomen 
Josef Kozel pro Otakar Volejník pro 
Ondřej Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová nepřítomna 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
2. Prominutí poplatku za zábor veřejného prostranství 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta předložil žádost společnosti Povodí Labe s.p. o prominutí poplatku za zábor veřejného prostranství při 

rekonstrukci Podolského potoka. Připomněl, že sazba činí 3,- Kč/1m2/1den, plocha je 865m2 a předpokládaná doba 
záboru je cca 3 měsíce. tzn. že částka se pohybuje v řádech statisíců a prominutí není řešeno v OZV 01/2020, která 
stanovuje místní poplatek za zábor veřejného prostranství. Diskusi k návrhu zahájil pan Ondřej Dostál, když 
konstatoval, že prominutí je namístě, ale navrhl sepsat nájemní smlouvu a navrhl symbolický nájem 1 Kč. K návrhu se 
vyjádřil p. Řehák s tím, že to jsou nemalé peníze, a je namístě v zájmu transparentnosti informovat zastupitelstvo a 
nechat jej o žádosti rozhodnout. Připojil se p. Ryčl s názorem určitě poplatek prominout, ale nezneužívat k tomu 
mimořádné jednání zastupitelstva.  Pan starosta odpověděl, že kvůli tomu se zastupitelstvo nesvolávalo, ale využilo 
se, když rada města rozhodla o svolání z důvodu projednání zastávek pro výstup a nástup autobusové dopravy na 
budovaném terminálu a nám. Míru. Paní místostarostka doplnila, že pokud by nebylo svoláno, čekalo by se na 
červnové zasedání, a do té doby by společnost nezačala s prací na rekonstrukci.  
 
Usnesení č.: Z/2023/037 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
žádost společnosti Povodí Labe s.p., se sídlem Víta Nejedlého 951/, Slezské Předměstí, Hradec Králové, IČO 
70890005, o prominutí poplatku za zábor veřejného prostranství při rekonstrukci Podolského potoka 

II. 
 

s c h v a l u j e 
prominutí dosud nevyměřeného místního poplatku za zábor veřejného prostranství, konkrétně pozemků p.č. 279, 
385 a st.p. 388, společnosti Povodí Labe, s.p., se sídlem Víta Nejedlého 951/, Slezské Předměstí, Hradec Králové, 
IČO  70890005. 

III. 
 

u k l á d á 
informovat žadatele 



Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 17.04.2023 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda nepřítomen Martin Kolář pro 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný nepřítomen 
Josef Kozel zdržel se Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová nepřítomna 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
3. Projednání zastávek pro výstup a nástup autobusové dopravy na budovaném terminálu a nám. Míru 

Předkládá: Aleš Jiroutek - starosta města 
 
Pan starosta informoval o situaci okolo přípravy nového grafikonu autobusové dopravy se začleněním nového 
autobusového terminálu. Zástupce Krajského úřadu Pardubického kraje navrhl dvě varianty řešení zastávek na nám. 
Míru, tyto varianty měli zastupitelé k dispozici v podkladových materiálech k jednání zastupitelstva, které byly 
uvolněny dne 5.4.2023. Doplnil, že dne 12.4.2023 proběhlo další jednání na krajském úřadě, a to za přítomnosti 
pracovníků odboru dopravy a silničního hospodářství krajského úřadu a člena rady kraje zastupitele města p. Kozla. Z 
jednání vyplynuly další možnosti sestavení nového grafikonu a proto p. místostarostka předložila nový návrh 
usnesení: 
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
1) Souhlasí  
a. s variantou všech dopravních linek s výstupem a nástupem na náměstí Míru 
b. s variantou všech dopravních linek s výstupem na náměstí Míru a zajištění nástupu co největšího počtu 

dopravních linek, zejména klíčových spojů v případě, že předchozí varianta není možná 
2) Doporučuje Odboru dopravy a silničního hospodářství Pardubického kraje sestavení jízdních řádů v souladu 

s návrhem města Heřmanův Městec uvedeným pod bodem 1) 
3) Bere na vědomí možné zrušení některých autobusových zastávek  
4) Bere na vědomí, že uvedené požadavky jsou v souladu s podmínkami poskytované dotace 
 
Pan starosta upřesnil, že podmínky přidělené dotace toto usnesení akceptuje a doplnil, že na případné konkrétní 
dotazy zodpoví administrátor dotace Ing. Stejskal, protože žádné dotazy nepadly, zahájil hlasování o předloženém 
protinávrhu, který byl schválen. 
 
Usnesení č.: Z/2023/038 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s o u h l a s í 
a. s variantou všech dopravních linek s výstupem a nástupem na náměstí Míru 
b. s variantou všech dopravních linek s výstupem na náměstí Míru a zajištění nástupu co největšího počtu 

dopravních linek, zejména klíčových spojů v případě, že předchozí varianta není možná 
II. 
 

d o p o r u č u j e 
Odboru dopravy a silničního hospodářství Pardubického kraje sestavení jízdních řádů v souladu s návrhem města 
Heřmanův Městec uvedeným pod bodem 1) 

III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
možné zrušení některých autobusových zastávek  



IV. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že uvedené požadavky jsou v souladu s podmínkami poskytované dotace 

  
Zuzana Dvořáková pro Ondřej Běloušek pro 
Tomáš Celunda nepřítomen Martin Kolář zdržel se 
Aleš Jiroutek pro Lenka Brychtová pro 
Monika Fibichová pro Tomáš Brychta pro 
Veronika Hamsová pro Jan Bareš pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Martin Pleskot pro Marek Výborný nepřítomen 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Lucie Nepovímová nepřítomna 
Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 3 
 

 
 
4. Diskuse 

Diskusi zahájil p. David Dvořák s dotazem, zda se bude i nastupovat na nám. Míru. Pan starosta odpověděl, že v 
jednání je nástup i výstup na nám. Míru, vysvětlil že zastavení na náměstí znamená prodloužení jízdy po městě o cca 6 
min. Pan Dvořák reagoval, že dříve se tak daleko chodilo, jsou děti líné anebo se o ně tak bojíme? Pan starosta 
odpověděl, že jde o rozvrh žáků základní školy, kdy cca 400 dětí dojíždí a v některých případech se musí pouštět ze 
školy dříve, aby stihly autobus. Plánuje se a bylo i ve studii k projektové dokumentaci zahrnuto umístění zálivů. Pan B. 
Dostál a p. Černovský připomněli, že se nejedná jen o děti ale i seniory. Paní místostarostka doplnila, že se jedná o 
výstup na náměstí i pro ně, ale nejen pro seniory ale i občany se zdravotním omezením. P. B. Dostál se vrátil k počtu 
linek a zda všechny linky budou mít výstup? Pan starosta potvrdil, že všechny ano, ale nástup zatím nikdo neví, čeká se 
na rozhodnutí krajského úřadu. Paní místostarostka sdělila, že reálně zatím nelze říct. Každého půl roku se grafikony 
mění, teď se tvoří návrh změny k 11.6.2023, v prosinci se bude znova měnit. Pan starosta připomněl, že do situace 
zasáhne rekonstrukce Čáslavské ulice, omezený provoz o prázdninách a nelze tak dříve vyhodnotit vhodnost 
grafikonu. Další dotaz položil p. B. Dostál: zastávka U Bažantnice bude zrušena? Paní místostarostka odpověděla, že 
zatím město neví, čeká se na návrh grafikonu od krajského úřadu, a zatím město nechce malovat černé scénáře. Pan 
B. Dostál pokračoval s dotazem, kdo určuje linky, které budou mít na nám Míru nástup i výstup, pan starosta 
odpověděl, že krajský úřad, který říká že nebude suplovat MHD. P. Janata konstatoval, že v jiných městech to jde a 
stejně budou mít vliv závory na vlakovém přejezdu a dotázal se, co bude se zastávkou za přejezdem, zda se zruší. Paní 
místostarostka odpověděla, že nejspíš ano. Pan Poskočil se dotázal, jak zněl původní návrh, když zastupitelstvo 
schválilo protinávrh. Pan starosta odcitoval původní návrh, který měl jen dvě varianty: zachování současného stavu, 
tzn. obsluha zastávek na náměstí pro nástup i výstup s tím, že pouze část spojů by zajížděla i na terminál (za 
předpokladu, že ty spoje, u kterých nebude oběhový problém a u kterých nedojde ke zrušení přestupních vazeb a 
návazností) nebo zachování původně plánovaného stavu, tzn. obsluha zastávek pouze na terminále. Vybraným spojům 
bude umožněn na zastávkách na náměstí pouze výstup. Pan Poskočil reagoval: vždy se tvrdilo, že zastávky na náměstí 
zůstanou, proč krajští úředníci toto nedodrželi? Paní místostarostka odpověděla, že v původním návrhu byly navrženy 
zálivy na náměstí po směru jízdy, ale nebyla to podmínka pro dotaci a výstavbu, a proto v projektu již zahrnuty nebyly 
– jejich vybudování asi město čeká. P. B. Dostál navrhl, že pokud nebudou zálivy, může se použít stávající stanoviště. 
Ještě doplnil, proč nejsou dodrženy tyto sliby, názor lidí na budování terminálu se změnil, když bylo schváleno že na 
nám. Míru bude výstup i nástup, konstatoval, že původní návrh je strašný. Pan starosta připomněl slib krajského 
úřadu zachovat co největší počet nástupních stanovišť. Paní Pleskotová se zeptala, zda nikdo netušil, to není novinka, 
že se na nám. Míru nebude zastavovat? Občané se stavbou souhlasili právě proto, že na nám. Míru zůstanou zastávky 
zachovány. Pan Otakar Volejník potvrdil, že jednáno na krajském úřadě bylo tak, jak říkala paní místostarostka, ale že 
se na krajském úřadě vyměnili úředníci, a s nimi i názory. Zachovány budou klíčové spoje, tj. spoje školní a do práce. Je 
to nová věc a každá nová věc vyvolá obavy, posun je o 800 m, vyčkejme a náměstí se uvolní. Pan Janata reagoval, že 
na nám. Míru lze poměrně jednoduše zřídit zálivy, požádal vedení města ať začne jednat, můžeme definovat, kde 
chceme zálivy. Pan starosta doplnil, že zálivy měly být součástí projektu, a město bude iniciovat jejich realizaci. 
Původní záměr byl vymístit autobusy z náměstí a urbanisticky ho tak zhodnotit. Paní místostarostka potvrdila, že se 
nebude čekat na rekonstrukci silnice č. 17 přes náměstí Míru. Pan Bulíček konstatoval, že zálivy je dobré řešení, 



nemůže se čekat a zálivy se musí začít budovat co nejdříve. Pan Heřmánek připomněl, že projekt je z roku 2017, kde je 
původní projekt nedostatečný, takže si myslí, že bývalé vedení nezvládlo manažerskou funkci. Dále vznesl dotaz na 
rekonstrukci propustku pod tratí v souvislosti s rekonstrukcí přejezdu u vlakového nádraží, připomněl, že upozorňoval 
město a nic se neděje. Na městě byl odmítnut, ale přesto chce vidět fotodokumentaci stávající rekonstrukce, protože 
další povodeň určitě přijde. Paní místostarostka konstatovala, že výhrada k minulému vedení je nepodstatná, musí se 
řešit stávající stav a není nutné vracet se do minulosti. Pan Kozel reagoval s tím, že dokumentace byla předána mezi 
starosty, poslední jednání proběhla v srpnu 2022, a dodal, že to je názor p. Heřmánka, že za všechno může Kozel. 
Spolu s Alešem Jiroutkem byli na jednání a pokusili se řešit problém s grafikonem. Pan Heřmánek opět požádal o 
odpověď na téma propustek a rekonstrukce přejezdu a proč město zaspalo a neřeší se. Pan starosta odpověděl, že 
propustek se bude řešit v rámci protipovodňových řešení, teď probíhá rekonstrukce svršku železniční tratě, ne 
železničního tělesa a město bylo informováno pouze o objízdných trasách. Pan Heřmánek pokračoval: propustek je do 
pravého úhlu a dělá se nová šachta – nikdo se tam nebyl podívat a podle něj se po rekonstrukci zmenší průtok a bude 
další povodeň. Reagoval p. Janata s tím, že p. Heřmánka zajímá jen Heřmanův Městec nad přejezdem, ale je potřeba 
protipovodňová opatření řešit komplexně. Pan Heřmánek se ohradil a pan starosta ukončil diskusi s tím, toto není 
tématem dnešního jednání. Pan Heřmánek opět otevřel diskusi, když se řeší přejezd, proč se situace nevyužila pro 
rekonstrukci propustku.  Pan starosta odpověděl, že propustek je v kompetenci správce toku. Protože další podněty 
do diskuse nebyly, pan starosta ji ukončil. 
  
 

 
5. Závěr 

Pan starosta poděkoval za účast a jednání v 17.50 hod. ukončil. 
  
 

 
 
 
 

 Mgr. Zuzana Dvořáková      Ing. Aleš Jiroutek 
  místostarostka                        starosta 

  
 
 
 
 
 

Minka Fibichová 
ověřovatel zápisu 

                                 Veronika Hamsová 
                                   ověřovatel zápisu 

 
 


